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Luka w VAT jest najmniejsza od dekady. Uszczelnienie systemu
podatkowego  powiodło  się  –  różnica  między  tym,  co  fiskus
zbiera z podatków, a tym, co powinno wpływać do kasy państwa,
gdyby  wszyscy  rzetelnie  wywiązywali  się  z  płacenia  danin,
spadła aż o 10 pkt proc.

Według wstępnych szacunków Ministerstwa Finansów od 2016 r.
luka  podatkowa  ulega  zauważalnemu  ograniczeniu.  „W  sposób
istotny zmniejszyła się w 2017 r., choć wciąż stanowi ok. 14
proc.  potencjalnych  wpływów.  W  latach  2015-2016  wynosiła
odpowiednio ok. 40 i 34 mld zł (23,9 proc. i 20 proc.)” – mówi
wiceminister finansów Paweł Cybulski.

Jak  pisze  portal  forsal.pl,  z  danych  Komisji  Europejskiej
wynika, że luka w VAT w Polsce wzrosła z niespełna 9 proc. w
2007 r. do niemal 27 proc. w szczytowym momencie w 2012 r. Od
tamtej pory zaczęła się nieznacznie obniżać, ale o sukcesie
można  mówić  dopiero  od  ubiegłego  roku.  Jeśli  wyliczenia
resortu finansów się potwierdzą, to mielibyśmy do czynienia z
bezprecedensową poprawą ściągalności podatków także w skali
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Unii.

Analitycy CASE w październiku ubiegłego roku przeanalizowali,
co stanie się z luką w najważniejszym dla budżetu państwa
podatku. Przewidywali wówczas, że spadnie ona do 17 proc. w
2017 r., a w 2018 r. poniżej 13 proc., czyli do poziomu
notowanego w ostatnich latach w krajach takich jak Francja,
Niemcy i Wielka Brytania. Swoją prognozę uzależnili od tego,
czy fiskus zbierze z VAT za ubiegły rok 150 mld zł, a w tym
roku wykona zapisane w ustawie 166 mld zł. Wiadomo już, że w
2017 r. wpływy z podatku od towarów i usług wyniosły rekordowe
156,8 mld zł, czyli były wyższe niż założenia CASE.

Grzegorz  Poniatowski,  dyrektor  naukowy  do  spraw  polityki
fiskalnej w CASE, mówi dziś, że wyliczenia ministerstwa są
dokładne. „Przeanalizowałem lata 2016 i 2017, choć bez użycia
dokładnych danych, które uzyskujemy z Komisji Europejskiej.
Ale na podstawie tych wstępnych szacunków mój wynik to spadek
luki do 13,9 proc. potencjalnych wpływów w 2017 r.”.
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